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Riksdagens arbetsår heter formellt riksmöte.

Detta inleds i september varje år och avslutas i

september efterföljande år. Denna årsredovisning

behandlar mitt första riksmöte.

     Det parlamentariska arbetet upptar av

naturliga skäl merparten av en riksdagsledamots

tid. Men två andra viktiga ansvarsområden är

också partiarbete och opinionsbildning. 
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G År 2022 valdes jag till ledamot av

Sveriges riksdag. I denna skrift
redovisar jag mitt första arbetsår.

I denna årsredovisning redogör jag även

för min insats i valrörelsen 2022 och min

personvalskampanj.

Årsredovisningen är inte heltäckande, utan syftar

till att ge en övergripande beskrivning av det

mest väsentliga. Jag försöker inte utvärdera mitt

arbete eller bedöma effekter, utan redogör för

mina aktiviteter. 

    Primära målgrupper är de väljare som kryssat

mig, partivännerna som gett mig förtroendet att

företräda partiet och väljare i allmänhet som vill

veta mer om mig eller politiken.

    Det här är den första av de politiska

årsredovisningar jag avser skriva varje år. Jag tar

därför tacksamt emot alla förbättringsförslag,

synpunkter och goda råd. Välkommen att höra av

dig via fredrik.karrholm@riksdagen.se.

Tack för att du läser!



Maktskiftet var ingen slump. Tusentals partiaktiva arbetade hårt i
valrörelsen. Jag bidrog dagligen till detta lagarbete och bedrev samtidigt
en personvalskampanj. 

Valet 2022

"
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Moderaternas väljarstöd
i Stockholm

257619 %
personkryss 

En ny och moderatledd regering var mycket

angelägen. Socialdemokraternas politik ledde

till hög arbetslöshet och låg tillväxt.

Gängvåldet blev gradvis allt värre. 

    Moderaterna sökte väljarnas förtroende för

att få ordning på Sverige. Till grund för detta

fanns ett valmanifest med 253 reformer. För

kriminalpolitiken utlovades ett systemskifte.

I 40 dagar fram till valdagen valarbetade jag

varje dag, måndag till söndag – vid sidan av

mitt ordinarie heltidsjobb. Mitt mål var att få

fler att rösta på Moderaterna och kryssa mig. 

   I valkretsen Stockholms stad fick

Moderaterna 19 procent. Jag fick 2 576 kryss.

Utöver listettor och ministrar fick jag flest

kryss av alla riksdagskandidater i hela landet. 

Tack
till alla som hjälpte mig

under valrörelsen!

...och till er som gav mig
det finaste man kan få i en

demokrati: ett kryss.
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212 932 kr

Valaffischer
69 491 kr

Postutskick
46 028 kr

Konsult
25 000 

Annonser i lokaltidning
24 000 kr

Övrigt
19 740

Filmproduktion
12 500 kr

Annonser i sociala medier
11 228 kr

Flygblad
4 945 kr

4

212 932 kr
i insamlade medel

För att bedriva en personvalskampanj med egna affischer, flygblad och
reklam i sociala medier samlade jag in pengar. Totalt fick jag 212 932 kr.

Personvalskampanjen

I juli 2022 gick jag ut offentligt i sociala medier

och bad om bidrag till min personvalskampanj.

Responsen blev stor. Jag är hedrad och stolt

över att så många ville bidra till min kampanj

och hjälpa mig såväl som Moderaterna.

I enlighet med partiets policy mottogs

endast bidrag från privatpersoner. Samtliga

bidrag är redovisade till Skatteverket samt

även till Kammarkollegiet enligt lagen om

insyn i finansiering av partier.

personliga valaffischer 

2100
egna flygblad

700 5000
skickade brev
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Höjdpunkter i valrörelsen

När jag kampanjade runt om i

Stockholm var det inspirerande att i

varje stadsdel se engagemang för en

moderat valseger. Min egen förening,

Hedvig Eleonora, tog stort ansvar på

Östermalm. Valrörelse är ett lagarbete. 

Lagarbetet

Runt om i hela Stockholm fanns mina

valaffischer. Det var med stor möda

som totalt 700 stycken sattes upp.

Flera hjälpte till, och mest av alla min

fantastiska fru.

700 valaffischer

Det var både roligt och hedrande att

intervjuas om min kampanj och

moderat politik, bland annat i DN,

SvD och Dagens Industri.

Uppmärksamheten gav god respons.

Medialt intresse
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Inför valet träffade jag många tveksamma väljare. Återkommande fick
jag frågan varför man ska rösta på Moderaterna – och varför jag
kandiderade för partiet. För mig är svaret både enkelt och självklart.

Därför Moderaterna

Den organiserade brottsligheten och den våld-
samma gängkriminaliteten utgör ett hot mot
vår demokratiska samhällsordning. Det krävs
en mer offensiv kriminalpolitik och
Moderaterna har rätt politik för ändamålet.
    Jag sympatiserar dock inte bara med den
moderata politiken som medel, utan även dess
bevekelsegrund: en genuin omsorg för
brottsoffret och den hederliga medborgaren.
    Hos Moderaterna finns också en insikt om
allvaret i det migrationspolitiska misslyckandet
– och att det nu krävs en strikt linje under
överskådlig framtid. Det behövs för att minska
brottsligheten och öka tryggheten, men även
av ekonomiska, sociala och kulturella skäl.
    Härutöver har Moderaterna en genomtänkt
politik när det kommer till mycket annat,
såsom miljö, skola och ekonomi. Dessutom
finns i partiet något ovanligt i svensk politik:
kompetens och pragmatism.
    Men det som framför allt gör Moderaterna
till ett för mig självklart val är dess ideologiska
orientering: liberalkonservatismen. 
   Förledet – liberal – står för en tro på
grundläggande liberala idéer, som har en stark
förankring i Moderaternas historia. I partiet
finns en grundmurad respekt för den
mänskliga individens frihet, äganderätt och
självbestämmande. 

Moderaternas omsorg för den lilla, enskilda
människan kommer till uttryck på alla politik-
områden. Straff ska ge brottsoffer upprättelse,
den som arbetar förtjänar att behålla mer av
sin lön och staten ska inte bestämma över
föräldrar vilken skola deras barn ska gå i.
    Inget annat parti förstår som Moderaterna
betydelsen av en fri och öppen marknads-
ekonomi. Därtill hur sänkta skatter ökar vårt
välstånd och i förlängningen stärker vår
gemensamt finansierade välfärd.
    Vidare utmärker sig en genuin respekt för
rättsstaten och dess principer. Aktuellt för
samtiden är också ståndpunkten att rättigheter
ska tillhöra individen och vara lika för alla, i
motsats till gruppspecifika rättigheter. 

Efterledet – konservatismen – ger uttryck för
ett ansvarsfullt förhållningssätt till politik.
Moderater förstår värdet av att tillämpa en
försiktighetsprincip. Med hänsyn till
samhällets och människans komplexitet måste
politiska beslut fattas med eftertänksamhet.   
    Dessutom finns en historiemedvetenhet; ett
perspektiv som omfattar inte bara det egna
här och nu, utan även förfäder och kommande
generationer; en respekt för det ärvda och en
pliktkänsla inför framtiden. 
    Bland mina partivänner finns en förståelse
för värdet av traditioner, kontinuitet och
stabilitet. Det finns en vilja att värna våra
svenska grundvärderingar och den etik som är
sprungen ur kristen tradition och västerländsk
humanism. 
    Moderaterna vet värdet av god politik, men
förstår att ett fritt samhälle alltid är större än
staten. Moderaternas ideologi borgar för ett
samhälle som är säkrare, grönare och friare. 

SÄKRARE
GRÖNARE
FRIARE
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I huvudsak består det parlamentariska arbetet av två delar: 
det formella riksdagsarbetet och informella processer. 

Riksdagsarbetet

En stor del av det formella riksdagsarbetet  

sker i de 15 utskotten, och jag ingår i

justitieutskottet. I utskottet förbereds de

beslut som riksdagen sedan fattar. 

    Dessutom träffas alla moderata

riksdagsledamöter regelbundet i den så

kallade riksdagsgruppen, för att informera

varandra om vad som händer och diskutera. I

riksdagsgruppen förankras partilinjen, det vill

säga hur vi gemensamt röstar i riksdagen.  

    Parallellt med det formella riksdagsarbetet,

med dess fasta strukturer för sammanträden

och ärendebehandling, pågår informella

processer. Det hör varje demokrati till att det

ständigt diskuteras, debatteras och förhandlas

mellan olika aktörer i det politiska systemet.

Detta skapar förutsättningar för beslut.

Jag har frekvent träffat justitieministern,

statssekreterare och sakkunniga på

justitiedepartementet, samt ledamöter i

samarbetspartierna. I olika sammanhang

förmedlas information och förs diskussion.

    Min inriktning är att vi så fort som möjligt

ska förverkliga Tidö-avtalet och den politik

som vi har lovat väljarna. Samtidigt vill jag i

flera avseenden gå längre.

    En fråga jag särskilt engagerat mig i är den

större översynen av brottsbalken. I möten på

olika nivåer har jag förhört mig om tidsplanen,

verkat för snabbare genomförande och även

framfört synpunkter på den sakliga

inriktningen. Direktivet för översynen

beslutades i juli 2023 (se dir. 2023:115) och är

ett viktigt steg mot en mer rättvis straffrätt.

125
ärenden i justiteutskottet

2262 
ärenden i riksdagen

559
omröstningar

7F R E D R I K  K Ä R R H O L M  |  Å R S R E D O V I S N I N G  2 0 2 2 / 2 0 2 3

https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/kommittedirektiv/2023/07/dir.-2023115


Varje riksdagsledamot kan skriva motioner. Totalt skrivs tusentals och
att hantera dessa utgör en betydande del av riksdagsarbetet.

Motioner

Varje höst pågår den allmänna motionstiden.

Då kan riksdagsledamöterna lämna motioner

om alla typer av frågor. En betydande del av

arbetet i riksdagen upptas av att hantera

dessa motioner. Totalt behandlades 2 406

motioner riksdagsåret 22/23, varav 241

behandlades i justitieutskottet. 

    När en regering har stöd från en majoritet i

riksdagen, såsom Ulf Kristerssons, är det mer

sällsynt att motioner får bifall. Detta skedde i

blott 33 fall.

    De flesta riksdagsledamöter motionerar

enbart för att uppmärksamma en fråga, eller

för att lokaltidningar utvärderar dem utifrån

antal skrivna motioner.

    Jag motionerade om två frågor:

1) Översyn av Brottsförebyggande rådets

verksamhet

2) Skärpta straff för hotfulla och kränkande

beteenden i rättssalen

Jag är återhållsam med motioner och är noga

med att de fyller en funktion genom att jag

nyttjar dem i opinionsbildande syfte.

    Det är dock många som varje år lämnar in

ett batteri av motioner och slentrianmässigt

återanvänder gamla, med tveksamt

nyttovärde. Hanif Bali har med viss rätt kallat

detta för "den parlamentariska charaden".
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motioner lämnades in totalt

2406

33
bifölls

En stor del av riksdagsarbetet sker i de 15 utskotten. Jag är arbetande
suppleant i justitieutskottet och ingår i Moderaternas justitiekommitté. 

Utskottsarbetet

I utskotten behandlas alla propositioner från

regeringen och bland annat även EU:s

lagförslag prövas utifrån subsidiaritets-

principen. Under det första arbetsåret

behandlade justitieutskottet 125 ärenden. 

    Utskotten följer även upp beslut som

riksdagen har fattat och regelbundet bjuds

myndighetschefer in för att besvara frågor.

Polisen
Unga lagöverträdare
Processrätt

Brottsoffer

Tillgreppsbrott

Jag ansvar för följande områden:
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Att träffa organisationer, myndigheter och kunniga personer, i syfte att  
att tillgodogöra sig relevant information, är en del av riksdagsuppdraget.

Organisationer jag träffat

Kammaren är riksdagens hjärta. Här samlas riksdagens ledamöter för att
debattera. Jag har under arbetsåret deltagit i flera olika debatter.

Debatt

Debatter handlar oftast om sakfrågor som

riksdagen ska fatta beslut om, vanligtvis

efter förslag från regeringen (propositioner).

Jag har deltagit i flera sådana debatter.

    En debatt kan också ske med anledning

av en skrivelse. Jag höll till exempel ett

anförande i kammaren när regeringen

lämnade över en skrivelse om hur brotts-

bekämpande myndigheter använt hemliga

tvångsmedel. 

    I början på varje mandatperiod hålls 

även en allmänpolitisk debatt. Jag talade 

då om kriminalitet och nödvändiga åtgärder.

     Alla debatter sänds live i SVT. År 2022

var det i genomsnitt 27 000 tittare. Vid

lunchtid kan det vara över 200 000 tittare. 

    

Advokatsamfundet 

Brottsofferjouren 

ECPAT 

Fackförbundet ST 

Företagarna 

Riksorganisationen GAPF

Kriminalvården

KRIS (Kriminellas revansch i samhället)

Kommissionen för skattenytta

Polisens nationella insatsstyrka

Polisutbildningen vid Södertörns högskola

Professor Stephen Hicks 

Roks 

Svenskt Näringsliv

Timbro

Universitetslektor Michael Tärnfalk

Under arbetsåret träffade jag följande organisationer för längre och mer utförliga diskussioner,

enskilt eller tillsammans med den övriga moderata justitiekommittén:
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Vid årsskiftet blev jag av regeringen förordnad att vara ledamot i Polisens
nationella insynsråd. Ett viktigt och hedrande uppdrag.

Polismyndighetens insynsråd

Insynsrådets funktion i Polismyndigheten är

att utöva allmänhetens insyn i verksamheten

och ge rikspolischefen råd. Rikspolischefen är

ordförande och i rådet finns representanter

från samtliga riksdagspartier. Rådet fattar

dock inte några beslut.

    Jag betraktar uppdraget som mycket viktigt

i en tid när Polismyndigheten har en växande

och mer våldsam organiserad brottslighet att

hantera, och samtidigt har expanderat sin

verksamhet kraftigt. Dessvärre har

myndigheten omfattande problem.

    För att bättre utöva allmänhetens insyn och

verka för förändringar har jag efterfrågat mer

statistik och systematisk uppföljning.

    

Flera forskare, riksrevisionen, Brå

Statskontoret och Polisens egna

internrevision bidrog med

problembeskrivningar och analys.

Avslutningsvis ställdes frågor till

rikspolischefen. Att polisen ska

fungera bättre är ytterst ett politiskt

ansvar.

På mitt initiativ anordnade justitieutskottet en offentlig utfrågning med
inbjudna forskare, expertmyndigheter och rikspolischefen. 

Offentlig utfrågning

F R E D R I K  K Ä R R H O L M  |  Å R S R E D O V I S N I N G  2 0 2 2 / 2 0 2 3



Mål om en polis täthet som motsvarar genom snittet i EU.

Utökade befogenheter för bättre gränskontroll.

Större möjligheter att använda hemliga tvångsmedel vid

utredning av brott och även i förebyggande syfte.

Uppdrag till Polisen att säkerställa ökad operativ förmåga

Visitationszoner utreds.

Under mandatperiodens första år har vi i riksdagen fattat över 2000 beslut.
Regeringen har fattat över 5000 beslut. Här är några av dessa som jag anser
vara särskilt viktiga för att minska brottsligheten och öka tryggheten.

Viktiga beslut

Rätt förebyggande fokus

Mer rättvisa straff 

Starkare polis

Minskad invandring

Kommunerna har fått lagstiftat brottsförebyggande ansvar.

Kommuner har fått extra resurser för förebyggande

åtgärder, bl.a. föräldrastödsprogram.

Socialstyrelsen har fått i uppdrag att stödja barnhälso-

vårdens arbete för utökade hembesöksprogram.

Inriktningen är yngre barn och mer ingripande socialtjänst.

Straffen har höjts för bl.a. rån, utpressning och olaga hot. 

En straffskärpningsbestämmelse har införts som tar sikte

på skjutningar. I ett nästa steg ska lagen skärpas för att  

alla gängrelaterade brott ska leda till dubbla straff. 

Straffrätten ses över i grunden för att bl.a. avskaffa

dagens mängdrabatt och ta bort presumtion mot fängelse.

Migrationsverket har fått i uppdrag att prioritera ärenden

om återkallelse av uppehållstillstånd samt prioritera

kontroll av vandel.

Polisen har fått i uppdrag att öka antalet inre

utlänningskontroller och verkställa fler utvisningar. 

I stället för 5000 kvotflyktingar per år tas 900 emot.
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Att bidra till partiarbetet är ett viktigt ansvar som riksdagsledamot.
Det handlar bland annat om att öka förutsättningarna för att vinna
även nästa val och att utveckla partiets politik.

Partiarbetet

1 2

Moderaterna har en stark partiorganisation.

Verksamheten är decentraliserad med

länsförbund som består av lokalföreningar.

Jag är medlem och vice ordförande i

föreningen Hedvig Eleonora på Östermalm i

Stockholm. 

    I lokalföreningarna sker mycket aktivitet:

kampanjer, medlemsvärvning, utbildning m.m.

Det är också som ombud för en lokalförening

som deltagande sker på förbundsstämman.    

Politikutveckling sker ytterst genom debatt

och beslut på förbunds- och partistämmor.

Beslut föregås av att enskilda medlemmar

skriver motioner eller att förbunds- eller

partistyrelsen skriver propositioner.

Partistämmobeslut bygger ofta på

arbetsgrupper som partistyrelsen tillsatt. 

   Politik som bedrivs i regeringsställning

och förverkligas med lagstiftning har i regel

dessförinnan beretts i partiet.

Jag fick förmånen att delta i Moderaternas
arbetsgrupp för att utveckla partiets brotts-
förebyggande politik. En rapport ligger till
grund för proposition på partistämman.
Till partistämman har jag motionerat om att
ta bort förbudet mot kommunal polis.

Som vice ordförande i min lokalförening
Hedvig Eleonora har jag tillsammans med
styrelsen planerat och genomfört olika
aktiviteter för medlemmar och väljare.
Jag har besökt flera föreningar för att
berätta om aktuell politik och diskutera. 

Föreningsliv

Politkutveckling

Kampanj
Tillsammans med min egen lokalförening
har jag kampanjat för att sprida information
om partiets politik och möta väljare, något vi
oftast gör på helgerna.
Jag har även hjälpt till och kampanjat med
andra föreningar runt om i Stockholm. 
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Januari till maj 2023 var synligheten betyligt högre än perioden oktober till december 2022.

Ökningen följde av en ambitionshöjning i kommunikationen efter en höst då mycket av min tid

gick åt till att lära mig det parlamentariska arbetet. En nedgång i juni och juli förklaras 

av viss semester dessa månader.

September 2022 är exkluderat för att valrörelsen innebar kraftigt ökat medialt fokus på politiken.

Det ger abnormalt gynsamma förutsättningar för synlighet som gör jämförelser med övriga

månader irrelevanta (omnämnanden i september 2022 var 182 stycken).

En viktig del av riksdagsuppdraget är opinionsbildning. Proaktivt sker
detta primärt genom debattartiklar och inlägg i sociala medier.

Opinionsbildning

Totalt antal 
debattartiklar,
omnämnanden 
och intervjuer

1 3

Kvalitativ analys:                              Debattartiklar har varit relevanta och tydliga, frekvent delade i sociala

medier och därmed fått goda läsarsiffror. Intervjuer i SVT, TV4, SNB och Dagens Industri 

har gett bra utfall med tydliga budskap. Kritik på ledarsidor har bemötts med genmälen 

som utgjort en saklig replik med moderata budskap.

Ett samlat mått på prestation avseende opinionsbildning är det totala antalet debattartiklar,

intervjuer och omnämnanden i tv och tidningar. Omnämnanden sker ofta på grund av inlägg i

sociala medier, men också genom referenser till debattartiklar eller intervjuer. Att nå en bredare

publik genom traditionell media är viktigt.
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Intervjuer
En handfull intervjuer har gjorts under arbetsåret,

bland annat i SVT, TV4 och Dagens industri. Det

journalistiska intresset är dock av naturliga skäl

större för justitieministern och Moderaternas

kommittéledare i justitieutskottet.

    Intervjuer möjliggör att nå många väljare 

som inte läser debattartiklar, ledarsidor

eller följer den offentliga debatten i sociala-

medier. Intervjuer i radio är lika viktiga som

intervjuer i tv. Vid tre tillfällen har jag deltagit i

Studio Ett, som är ett av de mest populära

programmen i P1. Antal lyssnare är cirka en halv

miljon i genomsnitt per program. 

Artiklar

1 4

Totalt har jag under arbetsåret skrivit 16

artiklar. Till dessa räknar jag alla egenskrivna

artiklar i tryckpress: debattartiklar, repliker på

debattartiklar, gästledare och genmälen på

ledarsidor. Artiklarna har publicerats i

Expressen, Aftonbladet, DN, SvD och

Polistidningen.

    Flera artiklar är skrivna tillsammans med

andra. Tre debattartiklar är skrivna med

Louise Meijer, Moderaternas kommittéledare i

justitieutskottet. En debattartikel är skriven

med partikollegan Jasmin Farid och en annan

med riksdagsledamoten Gustaf Göthberg.   

    

16
artiklar

692
delningar totalt

Antalet publicerade artiklar är något fler än en

per månad. Totalt har artiklarna delats 682

gånger av unika användare på Facebook och X

(tidigare Twitter).

    Debattartiklar är ett utmärkt sätt att nå  

samhällsintresserade medborgare som vill

bilda sig en egen uppfattning i en fråga – eller

finna argument att själv använda i det

offentliga samtalet eller privat diskussion. 

    En bra artikel, oavsett typ, väcker intresse

och blir delad av andra i sociala medier, vilket

sprider budskapet. Antalet delningar för

samtliga 16 artiklar var 692 stycken.
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"  Det handlar om värderingar

                       får på omvägar veta att han har
blivit hånad. Detta räcker som skäl för att döda.
Den upplevda kränkningen består i ett banalt
påstående om att den unga mannen ska ha
gråtit vid en olycka. Det hela slutar med ett
brutalt hämndmord. Gärningsmannen hette
Gunnar. Brottet begicks under den senare delen
av 900-talet.
    De isländska sagorna, som berättar om
Nordens historia, skildrar hur dödligt våld var ett
självklart medel för att hämnas skymfer och lösa
konflikter. Här finns likheter med det gängvåld vi
bevittnar i samtidens Sverige. Lika
besinningslöst, lika hämndlystet.
    Den medeltida litteraturen kan läsas parallellt
med Diamant Salihus bok ”Tills alla dör”. I den
senare beskrivs kriminella miljöer i det invandrar-
täta området Järva utanför Stockholm, där jag
själv arbetat som polis. Gunnar heter i dag
Maslah, svärdet är en pistol, men
konfliktmönstren snarlika.

                                       årligen uppemot 60
gånger fler mord och dråp än i 2000-talets
Sverige. En studie av rättegångsprotokoll i
Stockholm åren 1576–1608 visar att en tredjedel
av alla dessa dråp berodde på sårad heder. Det
vanligaste mordredskapet var kniv, därefter
värja. Då liksom i dag begicks brotten i princip
uteslutande av män.
    I de flesta fall var inblandade parter bekanta.
Till skillnad från i dag förekom dock ingen kraftig
överrepresentation av personer med utländsk
bakgrund. Såväl offer som gärningsmän var
nästan uteslutande svenskar. Dåtidens tyska
invandrare var tvärtom mindre mordlystna än de
infödda svenskarna.    

Med tiden har det skett en generell minskning av
dödligt våld, en term som inbegriper flera olika
typer av gärningar: handgemäng som går över
styr, barnadråp, kvinnor som mördas av sina
män, med mera. Men även mord som hämnd
och konfliktlösning. 
    Det finns en stark korrelation mellan
frekvensen av dråp och alkoholkonsumtionen i
samhället – men även det nyktra, planerade
mördandet har minskat över tid.

                                         med dödlig utgång i
Sverige ägde rum år 1816. Den var
gentlemannamässigt utförd. En kapten
utmanade en baron på grund av en upplevd
oförrätt vid utebliven befordran. Baronen sköts
ihjäl. Kaptenen dömdes till döden.
    Under lång tid förekom i princip inga
uppgörelser med skjutvapen. Med undantag för
enskilda exempel återuppstod problemet först
när kriminella mc-gäng etablerades på 1990-
talet. I det stora nordiska mc-kriget mellan Hells
Angels och Bandidos, som varade mellan 1994
och 1997, omkom tolv individer. Det kan
jämföras med 388 skottlossningar i fjol, som
resulterade i 61 döda.
    De gängkriminella som skjuter mot varandra
är i de flesta fall inte påverkade av alkohol.
Morden och mordförsöken sker sällan i stundens
hetta, utan planeras. Däremot händer det att
gärningspersonerna skjuter under påverkan av
Tramadol, som sänker stressnivån i kroppen.

                                           I andra europeiska
länder, utan dagligt skjutvapenvåld, är det också
beväpnade nätverkskriminella som importerar,
distribuerar och säljer droger. Även om vi till
Sverige har haft en exempellös hög invandring i
förhållande till befolkningen, är vi inte ensamma
om en utbredd organiserad brottslighet och
gatugäng som domineras av personer med
utomeuropeisk bakgrund. 

Artikel i DN Kultur den 30 januari 2023. 
För att få gehör för en politik med åtgärder
måste det först finnas en förståelse för
problemens orsaker.

En ung man

På 1500-talet begicks

Den sista pistolduellen 

Så vad beror våldet på?
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Utanförskapsområden finns i fler länder, ofta
med värre fattigdom, mer diskriminering och en
sämre fungerande socialtjänst.
    När Sverige hade som lägst nivå av dödligt
våld, under perioden 1920–1950, var
ojämlikheten större, levnadsstandarden lägre,
livsmöjligheterna ofantligt mer orättvisa än de är
i dag.
     Skolan då? Häromveckan visade en
granskning i Dagens Nyheter (19/1) att en
majoritet av alla mordmisstänkta har klarat
grundskolan. Organisationen OECD redovisar att
Sverige är ett av de länder som satsar mest
pengar per elev.
    Grunden till problemet är alltså ett annat.
Polismyndighetens analys är att
skjutvapenvåldet till stor del handlar om
personlig status eller prestige – ofta ren hämnd.

                                 gängkriminella så
lättkränkta?” Denna relevanta fråga ställde Jens
Lapidus i DN Kultur, strax före den våldsvåg
som nu drabbat Stockholm. Svaret kan finnas
hos den svenska kriminologiprofessorn Per-Olof
Wikström, som menar att människor begår brott
därför att de anser det vara en acceptabel
handling – eller för att de saknar självkontroll.
    Varför vi fungerar som vi gör förklaras
övertygande av den israeliska historieprofessorn
Yuval Noah Harari. I boken ”Sapiens” beskriver
Harari hur anpassning till den närmaste
omgivning har varit en central evolutionär fördel,
som historiskt hjälpt individer att överleva och
reproducera sig. Vår moral påverkas mer än
något annat av det lokalsamhälle vi tillhör och
den kultur som där råder. Vad som står i
lagstiftningen eller kommunens
värdegrundsdokument är av underordnad
betydelse.
    Ser vi till offer och gärningsmän i
skottlossningarna har de samma profil. Nästan
uteslutande rör det sig om pojkar och unga män
med utländsk bakgrund, uppvuxna eller boende i
utanförskapsområden – där det finns en tydlig
gangsterkultur. 

    Värderingarna som präglar denna kultur är vid
det här laget knappast obekanta för någon. På
Spotifys topplista återfinns en rad populära
rappare som beskriver – och reproducerar –
värderingarna.

                                                          och
konfliktsökande. Den präglas av
hämndmentalitet och våldsromantik. Den
rymmer inte bara ett polisförakt, utan ett
ifrågasättande av hela statens legitimitet. I
särskilt utsatta områden beskriver
Polismyndigheten förekomsten av parallella
samhällsstrukturer.
    Att det uppstått subkulturer i invandrartäta
utanförskapsområden är förvisso inte märkligt.
Den kraftiga segregationen – fysisk såväl som
ekonomisk – har varit en oundviklig konsekvens
av förd migrationspolitik. I kombination med den
svenska sociala likhetsnormen har en kompakt
isolering uppstått. Det vore konstigt om det inte
hade bildats någon särskild form av subkultur
bland barn och unga som växer upp i dessa
områden.
    Gangsterkulturens beståndsdelar indikeras av
språket, för mig känt genom tusentals förhör och
samtal. Den består av en mix av utländska
kulturer, primärt från Mellanöstern, och till
mindre del av svensk majoritetskultur. Till stor
del efterliknar den dock amerikansk
gangsterkultur, som är ett äldre problem,
sprunget ur liknande segregation.
   

      Gangsterkulturen är
aggressiv och konflikt-
sökande. Den rymmer inte
bara ett polisförakt, utan
ett ifrågasättande av hela
statens legitimitet

"
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”Varför är svenska 

Gangsterkulturen är är aggressiv
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    Denna relativt nya svenska subkultur har vuxit

sig så stark att den sedan en tid influerar

ungdomar i medelklassen. Även blonda

medelklasspojkar attraheras numera av den

kriminella livsstilen.

                                      Det är viktigt, men allt

för ofta brister det. Det är ett problem att många

föräldrar inte förstår allvaret – eller kan ta

ansvaret. Och även när föräldrarna kan och vill

göra rätt är det svårt att skydda barnen mot

gangsterkulturen

     I den nu pågående våldsvågen i Stockholm är

flera misstänkta gärningspersoner inte bara

under 18 år, utan till och med yngre än 15. Det

har också blivit vanligare att barn och unga åtar

sig morduppdrag eller självmant deltar i andra

avancerade brottsupplägg.

    Poliser beskriver det jag själv såg i mitt yrke:

Barn och unga vill begå brott i strävan efter en

kriminell identitet som ger social status. Att bara

tala om ”nyrekrytering” leder därmed tanken fel,

det handlar i lika hög grad om socialisation.

Brottsproblemet är ett kulturproblem.

                                          civilisationsprocess

har skett gradvis, i hundratals år, från att

förolämpningar var ett vanligt skäl för

blodshämnd till avskaffandet av barnaga.

Successivt har det formats en svensk kultur som

präglas av självbehärskning, laglydnad, tolerans,

rationalitet, samförstånd och vänlighet. Utifrån

dessa värderingar har ett starkt och fredligt

samhälle skapats.

    Men sprickor har uppstått i det moderna

samhällsbygget Sverige – och däri frodas nu

gangsterkulturen och gängvåldet. Dessa

sprickor måste täppas till. Att i högre grad

fängsla farliga individer är nödvändigt, men

räcker inte. En minimerad invandring och än mer

utbyggd socialtjänst räcker inte heller. Det

behövs en renässans för de värderingar som fick

Gunnars ättlingar att sluta mörda.

Föräldraansvaret då? 

Det svenska samhällets 

På kontoret i riksdagen utförs en stor
del av arbetet i form av läsande och
skrivande, både i opinionsbildande
syfte samt för det löpande
parlamentariska arbetet.
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Sociala
medier
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3 689

390

193 000

50193 1585
följare totalt inlägg

Jag har varit kontinuerligt aktiv på X (tidigare
Twitter), Instagram och Facebook. Totalt har jag
drygt 50 000 följare, varav knappt 40 000 på X.  
    Jag har medvetet valt bort TikTok för att inte
bidra till användande av en applikation som
nyttjas av det kinesiska kommunistpartiet för att
sprida propaganda och desinformation som
skadar Sverige och väst.

1 773

142

40 100

1 534

291

242
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Beskriva mer av riksdagsarbetet1 Många vill veta mer om vad som händer internt i riksdagen. Transparens
har också ett stort värde i en representativ demokrati. Jag ska därför i
mina sociala medier beskriva mer om det vardagliga arbetet i riksdagen
och den löpande parlamentariska processen. 

Öka interaktionsgraden i sociala medier2 Jag har sedan valrörelsen haft en daglig aktivitet i sociala medier och
succesivt fått allt fler följare, cirka  2000 på Instagram, 8 000 på
Facebook och 40 000 på X (tidigare Twitter). Jag kommer att arbeta för
att öka interaktionsgraden och därmed spridning av moderata budskap.

Skriva fler artiklar i tidningar och tidskrifter3 Under mitt första riksdagsår har jag skrivit färre artiklar jämfört med
föregående år. Det beror delvis på en tidskrävande inlärningsperiod för
det nya riksdagsuppdraget. Jag ska kommande arbetsår skriva mer 
i opinionsbildande syfte.

Min utgångspunkt är att ständigt utveckla mitt arbete, bli mer effektiv och
prestera bättre. För kommande arbetsår i riksdagen har jag tre prioriterade
mål – med fokus på opinionsbildning.

Mål 23/24
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Är det något du saknar eller önskar från mig? Skriv gärna: fredrik.karrholm@riksdagen.se
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Jag vill rikta ett stort tack till alla som stöttade min
personvalskampanj, som röstat på Moderaterna och som
kryssade mitt namn på valsedeln, samt alla vänner i partiet och
kollegor i riksdagen. Politik bygger alltid på lagarbete.

Att lösa Sveriges problem är med rätt politik
fullt möjligt. Vi har rätt kurs och riktning. 
Nu fortsätter arbetet för att föra vårt land mot
en ljusare framtid.

Tack

Kontakt

fredrik.karrholm@riksdagen.se

www.karrholm.se

@fredrik.karrholm

@FredrikKarrholm

@fredrik_k
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